
 
   12. FOOD PREPARATION 
 

      PRZYGOTOWYWANIE JEDZENIA 
  

 
  PAUL:                    ADAM: 

 
 
 
 
 
 
 
      Adam, popatrz na ten bałagan !  
      Skąd się wzięły te wszystkie skórki?! 
 
 

Oh, przepraszam. Przygotowywałem     
warzywa do dzisiejszych sałatek. 

 
 
 
       No cóż… co zrobiłeś do tej pory ? 
 
 
 
 

   Obrałem ziemniaki i marchewki  
    i teraz je gotuję. 

 
 
        A co z bakłażanami? 
 
 
 
 

Właśnie zamierzam usmażyć je  
w głębokim tłuszczu.  

 
 
 
        Dobrze. Nie zapomniałeś o ogórkach 
        prawda?  
 
 

Nie. Już pokroiłem je w plasterki  
i posypałem solą ,żeby puściły wodę. 

 
 
 
 
      Świetnie ! Masz już posiekane warzywa? 
 
 
 
 

Jeszcze nie. Przedtem chcę 
przygotować  winegret i sos 
czosnkowy. 

 
 
 
 
 
 

Mógłbyś poprosić Phoebe, żeby  
przyniosła mi trochę octu z magazynu? 

 
 
 
    Pewnie, nie ma sprawy.  
    Będziesz potrzebował jeszcze jakiejś  
    pomocy? 

 
 

Nie, poradzę sobie. Dzięki. 

   

What about aubergines? 
 

   

   Oh well, what have you done so far? 
 

Adam, look at that mess ! 
Where did all these peelings come 
from?! 

Oh, I’m sorry. I’ve been preparing 
vegetables for today’s salads. 
 

I have peeled potatoes and carrots 
and I am boiling them now. 

 

I am just about to deep fry them  
in oil. 

 Good. You didn’t forget cucumbers,      
did you? 
 

No, I didn’t. I have already sliced them 
and sprinkled them with salt so that 
they give off water. 
 

  Great ! Have you got vegetables 
chopped yet? 
 

  Sure, no problem.  
Will you need any more help? 
 

Not yet. Before that I want to prepare 
vinaigrette and garlic sauce. 
 

Could you ask Phoebe to bring me 
some vinegar sauce from the store 
room, please? 

 
No I‘ll be fine. Thanks. 
 



 
 
 

NOTES: 
 
 
1.  so far – do tej pory ;  

        ponieważ wyraża czynność rozpoczętą w przeszłości i trwającą do teraz, łączy się z czasem       
Present Perfect :  

 
np.  What have you done so far?  - Co zrobiłeś do tej pory? 

 
     He has worked in three restaurants so far.  – Do tej pory pracował w 3 restauracjach. 

 

  2.  to be about to do sth – mieć (zamiar) coś zrobić 

    
        Np. I was (just ) about to leave – Właśnie miałem wychodzić. 
 

   3.  Question Tag 
 
   4.  already  /  yet   - już    ;   not yet  - jeszcze nie 
 
        Already – stosowane w zdaniach twierdzących 
        Yet – stosowane w zdaniach twierdzących i przeczących 
       
        Np. Have you finished yet?         +   Yes, I have already finished 

- No, I have not finished yet. 
 

5.  Prośbę wyrazić możemy stosując jeden z następujących zwrotów: 

    
     Can you ….. …  (please)  lub    Could you ………….  (please) 
     Czy możesz ……..     Czy mógłbyś ……… 
     Will you ………..(please)  lub    Would you …………  (please) 

        Czy (zrobisz coś)……       Czy (zrobiłbyś coś)……. 
 
        Please (proszę ) dodawane jest zawsze na końcu zdania. 
 

   6.  I’ll be fine = Poradzę sobie. 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



HOW MUCH DO YOU REMEMBER?   - STEP 1 

 
  PAUL:                    ADAM: 

 
 
 
 
 
 
 
      Adam, popatrz na ten bałagan !  
      Skąd się wzięły te wszystkie skórki?! 
 
 

Oh, przepraszam. Przygotowywałem     
warzywa do dzisiejszych sałatek. 

 
 
 
       No cóż… co zrobiłeś do tej pory ? 
 
 
 
 

   Obrałem ziemniaki i marchewki  
    i teraz je gotuję. 

 
 
        A co z bakłażanami? 
 
 
 
 

Właśnie zamierzam usmażyć je  
w głębokim tłuszczu.  

 
 
 
        Dobrze. Nie zapomniałeś o ogórkach 
        prawda?  
 
 

Nie. Już pokroiłem je w plasterki  
i posypałem solą ,żeby puściły wodę. 

 
 
 
 
      Świetnie ! Masz już posiekane warzywa? 
 
 
 
 

Jeszcze nie. Przedtem chcę 
przygotować  winegret i sos 
czosnkowy. 

 
 
 
 
 
 

Mógłbyś poprosić Phoebe, żeby  
przyniosła mi trochę octu z magazynu? 

 
 
 
    Pewnie, nie ma sprawy.  
    Będziesz potrzebował jeszcze jakiejś  
    pomocy? 

 
 

Nie, poradzę sobie. Dzięki. 
 
 
 

 
What about  aubergines? 
 

   

   Oh well, what have you done 1.       ? 
 

Adam, look at that mess ! 
Where did all these peelings come 
from?! 

Oh, I’m sorry. I’ve been preparing 
vegetables for today’s salads. 
 

I have peeled potatoes and carrots 
and I am boiling them now. 

 

2.                                    deep fry them  
in oil. 
 

 Good. You didn’t forget cucumbers,      
3.                   ? 
 

No, I didn’t. I have 4.               sliced 
them and sprinkled them with salt so 
that they give off water. 
 

  Great ! Have you got vegetables 
chopped 4.             ? 
 

  Sure, no problem.  
Will you need any more help? 
 

4.             Before that I want to prepare 
vinaigrette and garlic sauce. 
 

5.               ask Phoebe to bring me 
some vinegar sauce from the store 
room,                    ? 

 
No 6.                      . Thanks. 
 



HOW MUCH DO YOU REMEMBER?   - STEP 2 – Adam’s part 
 
 

 
  PAUL:                    ADAM: 

 
 
 
 
 
 
 
       
 
 
 

Oh, przepraszam. Przygotowywałem     
warzywa do dzisiejszych sałatek. 

 
 
 
        
 
 
 
 

   Obrałem ziemniaki i marchewki  
    i teraz je gotuję. 

 
 
         
 
 
 
 

Właśnie zamierzam usmażyć je  
w głębokim tłuszczu.  

 
 
 
         
 
 
 

Nie. Już pokroiłem je w plasterki  
i posypałem solą ,żeby puściły wodę. 

 
 
 
 
       
 
 
 
 

Jeszcze nie. Przedtem chcę 
przygotować  winegret i sos 
czosnkowy. 

 
 
 
 
 
 

Mógłbyś poprosić Phoebe, żeby  
przyniosła mi trochę octu z magazynu? 

 
 
 
     
 
 

 
 

Nie, poradzę sobie. Dzięki. 

 
What about  aubergines? 
 

   

   Oh well, what have you done so far? 
 

Adam, look at that mess ! 
Where did all these peelings come 
from?! 

 

 
 

 

 Good. You didn’t forget cucumbers,    
did you? 
 

 

  Great ! Have you got vegetables 
chopped yet? 
 

  Sure, no problem.  
Will you need any more help? 
 

 
 

 

 
 


